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Het gesprek vindt plaats op het Linde College in  
Wolvega, in de werkkamer van de heer Lubberdink.  
Voordat de interviewer zijn eerste vraag heeft kunnen 
stellen, neemt de heer Lubberdink de tijd voor een glo-
bale schets van zijn bevindingen gedurende de migratie. 

“De overgang naar AFAS heeft voor ons eigenlijk geen 
grote problemen met zich meegebracht. Ach, je weet 
dat er met zo’n overgang aan alle kanten knelpunten en 
hobbels kunnen ontstaan. Het is van belang dat deze 
dan snel opgelost worden. Zo hadden we hier op het 
Linde College geen enkel probleem met de werking van 
AFAS binnen ons netwerk, terwijl we het op onze andere 
school, RSG Tromp Meesters, in eerste instantie niet aan 
de praat kregen. De systeem beheerder van het Linde 
College heeft toen zijn kennis met de systeembeheer-
ders van de andere school gedeeld en het probleem was 
snel opgelost. 

Incidenteel hebben zich ook in de salarisverwerking wel 
wat onvolkomenheden voorgedaan. Nu recent bij de 
uitbetaling van het vakantiegeld bijvoorbeeld bleek dat 
bij een aantal medewerkers de zeven maanden in 2012 
niet meegerekend werden. En er hebben een paar pro-
blemen met de belasting afdrachten gespeeld, dat had, 
volgens mij, met de Equens-procedure te maken. Deze 
zaken zijn allemaal snel en adequaat door OSG opge-
lost. Je moet er natuurlijk niet aan denken dat dergelijke 
problemen zich voor het hele personeelsbestand zou-
den voordoen. Dat niemand het juiste vakantiegeld zou 
hebben ontvangen bijvoorbeeld…

Het scheelt volgens mij zeker wel dat we op onze scholen 
beschikken over medewerkers met veel ervaring, met name  
op het personele vlak. Er wordt door hen ook veel en inten-
sief gespard met de contactpersoon Personele Zaken van 
OSG. Met deze contactpersoon bestaat al een langdurige  
samenwerkingsrelatie, de toegevoegde deskundigheid  
wordt zeer gewaardeerd en men weet elkaar bij proble-
men snel te vinden. 

AFAS is op zichzelf een toegankelijk programma, onze 
mensen hebben vrij snel de weg daarin gevonden.  
Je hebt op sommige terreinen wel weer te maken met 
andere begrippen, dat speelt bijvoorbeeld op het gebied 
van het ziekteverzuim. De migratie personeel heeft bij 
ons zeker niet tot grote problemen geleid.

Ik merk nu wel dat ik verder aan de hand mee genomen 
wil worden op de financiële kant. Dat zou ik wel wat inten - 
siever willen zien gebeuren. Het was me eigenlijk niet  
duidelijk genoeg wat de sturingsinformatie is die 
standaard uit AFAS Profit te genereren is. Ik begrijp dat 
daar nu een aanvullende mogelijkheid voor gecreëerd  
is. Ik ga me binnenkort laten informeren over de 
mogelijkheden van METRIS. Het was wellicht beter geweest 
als ik hierover eerder was geïnformeerd en dat het vanaf 
aanvang als een totaalpakket was aangeboden.

Bij het maken van de keuze voor een bepaald systeem  
hebben we het aspect van Self-Service wel de revue laten 
passeren, maar we willen eerst zelf op bestuursniveau het 
systeem en de mogelijkheden beter leren kennen, voor-
dat we er medewerkers mee aan de slag laten gaan.” 

Kunt u iets vertellen over het keuzeproces in de 
voorfase? En wanneer het implementatietraject 
voor u begonnen is?
“Die voorfase speelde bij ons al in 2011. We hebben ons 
toen samen met OSG in eerste instantie georiënteerd op 
drie mogelijkheden; HR4School, Raet en AFAS. Die eerste 
viel vrij snel af, doordat één van de betrokken partners 
failliet ging. Aan de hand van ons programma van eisen 
is de keus gevallen op AFAS. Voor ons waren daarbij de 
belangrijkste overwegingen:
•  AFAS is een grote partij, dat geeft een bepaald 

vertrouwen qua duurzaamheid.
•  AFAS wil de specifieke onderwijsmarkt ‘veroveren’, daar 

spreekt een bepaalde ontwikkelingsgerichtheid uit.
•  AFAS biedt een integraal geheel; personeel en financiën 

binnen één pakket.

In de afgelopen drie jaar heeft OSG samen met klanten een groot aantal implementatietrajecten van nieuwe HR en  

financiële applicaties doorlopen. Hoog tijd om een dergelijk traject nader onder de loep te nemen. OSG Nieuws sprak met 

de heer Lubberdink, rector van het Linde College en bestuurder van de Stichting SVO-Wolvega/Steenwijk, om samen terug 

te blikken op de migratie voor dit bestuur van CaSO en FIS naar aFaS Profit Personeel en Financieel per 1 januari 2013.
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•   De mogelijkheid om geleidelijk aan het gebruik uit te 
kunnen breiden; administratie, ziekteverzuim, compe-
tentiemanagement, rapportagemogelijkheden, etc. 
•  De mogelijke koppeling met andere systemen, zoals die 

van onze Arbo-dienst.

Ik denk dat het opvolgen van het advies van OSG in 2011 
om de migratie niet per 1 januari 2012 door te zetten, 
maar op te schuiven naar 1 januari 2013, erg goed heeft 
uitgepakt. Er was voor ons ook geen bedrijfseconomische 
reden om het perse ingaande 2012 te moeten realiseren. 
Een dergelijk advies vanuit OSG ervaar ik ook zeker als een 
toegevoegde waarde in een dergelijk proces, wanneer en 
op welke gronden zet je door en wanneer en op welke 
gronden rem je af.

We zijn nu vijf maanden gevorderd na de feitelijke mi-
gratiedatum en ik constateer dat er geen grote klachten 
zijn, dat het systeem altijd toegankelijk is en dat de me-
dewerkers graag met het systeem werken. Ik realiseer me 
wel dat we er nog niet uithalen wat mogelijk is. Vooraf 
hebben we ook gesteld dat we een jaar de tijd nemen 
voor het implementatieproces. Nu kunnen we ons gaan 
richten op het optimaliseren en het doorontwikkelen. Het 
digitaal factuur scannen (DFS) loopt nog niet zo als we 
zouden willen. We krijgen de facturen nog niet goed her-
kenbaar uitgesplitst op de afzonderlijke scholen. En ook 
de rapportagemogelijkheden, al dan niet uitgebreid door 
de toevoeging van METRIS, willen we verder uitbreiden. 
Dat vraagt ook een actieve en vragende houding vanuit 
onze organisatie richting OSG.”

Wat zijn uw ervaringen in de fase van de 
daadwerkelijke invoering van de nieuwe 
systemen?
“De implementatie van FIS 2000 (het vorige financiële 
pakket) ging destijds moeizaam, het duurde volgens mij 
wel een jaar voordat het goed werkte. Nu is de overgang 
naar AFAS echt veel beter verlopen, misschien wel mede 
door het advies om het te verschuiven naar 1 januari 2013.
Jullie aanpak heeft goed gewerkt: adviseurs/consultants van 
OSG Advies als projectleiders van een implementatieteam 
dat verder was samengesteld uit P- en F-deskundigen en de 

betrokkenheid van de reguliere contactpersonen voor het 
betreffende bestuur. De gezamenlijke bijeenkomsten in de 
maanden september en oktober 2012 heb ik als zeer zinvol 
en nuttig ervaren. En de algemene informatieverstrekking 
middels de nieuwsbrieven was voor ons voldoende. De 
verstrekte informatie over de digitale salarisspecificatie 
was helder en duidelijk. De digitale specificaties zelf zijn 
ook in goede orde ontvangen. Natuurlijk is voor dergelijke 
veranderingen een bepaalde gewenning noodzakelijk. 
Bij ons werd in eerste instantie door ongeveer een/vijfde 
van het personeel aangegeven dat men bezwaar maakte 
tegen digitale verstrekking van de salarisspecificatie. 
De ervaringen met de snellere verstrekking van de 
salarisstrook zijn positef ontvangen en inmiddels zijn er 
veel van hen hierop teruggekomen.

Voor mij is in dit proces zeker sprake van een meerwaarde 
van OSG. Ik voel me als bestuurder wel ontzorgd; ik hoef 
niet overal zelf aan te denken en achteraan te hollen. Ik 
snap wel dat je het pakket ook rechtstreeks bij AFAS af 
kunt nemen. Ik vind dat echter voor ons veel te risicovol, 
qua deskundigheid en qua kwetsbaarheid. Als ik dan al 
op onze schaal een voldoende deskundige medewerker 
in kan zetten en deze wordt een keer wat langer ziek, dan 
valt ineens alles stil. In verhouding zijn we dan gewoon 
een kleine speler en word je al gauw ondergeschikt aan de 
grote leverancier AFAS. Nee, rechtstreeks bij AFAS, dat vind 
ik voor ons geen optie.”

Hoe ziet u de toekomst, verwacht u dat u nog 
meer gebruik gaat maken van de mogelijkheden 
die aFaS biedt?
“We ontwikkelen het gebruik van AFAS zeker nog wel twee 
jaar door. Tot nu toe wordt er alleen nog door stafmede-
werkers met AFAS gewerkt. Inzage door leidinggevenden 
doen we bijvoorbeeld nog niet, dat veronderstelt qua ge-
wenning en cultuur nog wel het een en ander. Self-Service 
gebruik door medewerkers is wel van deze tijd, maar ook 
daar moet iedereen dan wel aan toe zijn.

Ik heb echter de indruk dat de begeleiding en communi-
catie vanuit OSG geleidelijk aan wat stilgevallen is. Ik heb 
er wel behoefte aan om ook de volgende fase actiever  
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gezamenlijk op te pakken. Bijvoorbeeld ten aanzien van 
de koppeling met METRIS, de koppeling met Foleta en het  
uitwerken van het competentiemanagement. AFAS moet 
ons centrale en integrale administratie- en informatie-
systeem worden: personeel, HRM, salaris, financiën met 
werkende koppelingen met diverse andere systemen. 
Neemt niet weg dat deze doorontwikkeling, volgens 
mij, ook van invloed zal zijn op de gewenste dienstver-
lening vanuit OSG. Wellicht zal dit gaan betekenen dat we 
meer behoefte gaan krijgen aan specifieke en (nog meer)  
gespecialiseerde ondersteuning en minder behoefte 
aan uitbesteding van uitvoerende werkzaamheden. Ook 
vanuit dat perspectief wil ik graag samen optrekken, om 
vraag en aanbod van dienstverlening goed op elkaar 
te kunnen laten afstemmen. Dat lijkt mij een belang te 
zijn van zowel schoolbesturen als van OSG. En nogmaals  
benadruk ik het belang van de gewenste sturingsinformatie. 
We gaan ons dan ook snel verder op METRIS oriënteren.”

Zou u ter afronding van dit interview, de 
migratie naar aFaS in een one-liner kunnen 
verwoorden?
“Tijd nemen”, is het antwoord van de heer Lubberdink.  
“Je moet voor dergelijke processen gewoon de tijd  
nemen”. Om er vervolgens nog aan toe te voegen “En 

tijd geven, de mensen die er echt mee moeten werken  
hebben in eerste instantie wat extra tijd nodig om er 
wegwijs in te raken. Ik heb hen gevraagd om zoveel  
mogelijk inzichtelijk te maken waar extra tijd voor nodig 
is. Die tijd geef ik hen ook, de mogelijke tijdswinst qua  
efficiëntie kan later pas inverdiend worden. Dus mijn  
one-liner is: tijd nemen en tijd geven.”  

METRIS is een informatieomgeving die inzicht biedt 
in allerlei informatie die voor u belangrijk is. METRIS 
verzamelt gegevens binnen uw onderwijsorganisatie, 
die daarna worden getransformeerd naar en 
gecombineerd worden met informatie en advies 
en eventueel afgezet naar benchmarkgegevens. 
In handige grafieken krijgt u een geïntegreerd 
overzicht van allerlei zaken binnen uw organisatie. 
Uw cijfers worden gevisualiseerd en overzichtelijk 
gemaakt waardoor u op een gemakkelijke manier 
trends en gegevens kunt analyseren.
Daarnaast heeft u de mogelijkheid om uw eigen 
rapportages snel te vinden en te combineren met 
andere informatie. OSG/Metrium biedt u daarom 
graag deze nieuwe informatieomgeving aan. 
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